



Recruitment Notice Shelter Case Worker and Animator

Projets Autochtones du Québec (PAQ) is a community organization whose mission is to offer shelter and culturally adapted activities and services to homeless and at-risk First Nations, Inuit, and Métis women and men. Located in downtown Montreal, our centre provides emergency shelter and a hot dinner and light breakfast 365 nights a year. PAQ's transitional housing program offers 16 studio apartments for Indigenous women and men at risk of homelessness, or who are in search of a stable living environment. PAQ provides a sense of belonging and trust developed through community events, psycho-social and crisis support, access to legal and health services, and indigenous cultural and arts programs. As an essential service, PAQ's shelter remains open during the COVID-19 outbreak, although at a reduced capacity. A second temporary shelter is now in operation to ensure a safe space for everyone.

PAQ currently has an opening for a Case Worker and Animator at our emergency shelter. The person in this position will offer both crisis and longer-term intervention services that support the health and well-being of the community. This includes providing referrals, planning and goal setting, and counselling to community members using the shelter. He or She will build networks of partner programs and resources. Finally, the person in this position will take the lead in organizing and facilitating culturally relevant activities for our community.

The person in this position is an active listener and counsellor, with the ability to adapt his or her intervention approach to align with the needs and values of the urban Indigenous community. He or she must have a working knowledge of English and French; an Indigenous language is an asset. He or she has experience or training in the field of intervention/social work or related fields as well as experience working with First Nations, Inuit or Métis peoples. The Case Worker and Animator works flexible hours, is a strong organizer and motivator, and has excellent communication and partnership-building skills.

This is a full-time position based at PAQ in Montréal with occasional activities outside the shelter.

To find out more about this exciting position and employment conditions, please go to our website at: <http://www.paqc.org/en/home/>.

Applicants are asked to send a short cover letter and cv to emplois@paqc.org by **5pm on Tuesday June 30, 2020** with the job title in the subject line. Only applicants selected for an interview will be contacted.

Thank you for your interest in PAQ.



Avis de recrutement **Coordinateur/Coordinatrice du programme **Safe Start** (2)**

Projets Autochtones du Québec (PAQ) est un organisme à but non lucratif dont la mission est d'offrir un refuge et des activités et services adaptés à la culture aux femmes et aux hommes sans abri et à risque des Premières Nations, des Inuits et des Métis. Situé au centre-ville de Montréal, notre centre offre des services d'hébergement d'urgence et un souper chaud et déjeuner 365 nuits par an. Le programme de logements de transition de PAQ propose 16 studios pour femmes et hommes autochtones à risque d'itinérance ou à la recherche d'un cadre de vie stable. PAQ s'efforce de développer un sentiment d'appartenance et de confiance à travers des événements communautaires, un soutien psychosocial et de crise, l'accès aux services juridiques et de santé, et des programmes culturels et artistiques autochtones.

PAQ a actuellement une ouverture de poste pour un coordonnateur ou coordinatrice avec notre programme **Safe Start** axé sur la prévention du cycle de l'itinérance des nouveaux arrivants autochtones à Montréal. La personne occupant ce poste établira des partenariats avec les communautés autochtones au Québec et les organismes autochtones et de services sociaux à Montréal afin d'identifier et de soutenir les nouveaux arrivants autochtones. Il ou elle agira comme une référence, aidant à réduire le choc culturel et facilitant une introduction à des environnements urbains sains, positifs et culturellement sûrs.

La personne recrutée pour ce poste possède une connaissance pratique de l'anglais et du français; une langue autochtone est un atout. Il ou elle a de l'expérience ou de la formation dans le domaine de l'intervention / du travail social ou dans des domaines connexes ainsi qu'une expérience de travail avec les Premières nations, les Inuits ou les Métis. Le coordonnateur/coordonnatrice est capable de travailler à des heures flexibles et possède d'excellentes compétences en communication et en création de partenariats.

Il s'agit d'un poste à temps plein basé à PAQ à Montréal avec des déplacements occasionnels dans la province.

Pour en savoir plus sur ce poste et comment postuler, veuillez visiter notre site Web à: <http://www.paqc.org/fr/accueil/>. Le recrutement restera ouvert jusqu'à ce que les deux postes soient pourvus. Les personnes autochtones sont fortement encouragées à postuler.